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U2 Finnmark – Renovering av 1 

bassenget ved Pasvik 2 

Folkehøgskole 3 

Forslagstiller: Sør-Varanger SV 4 

 5 
Pasvik folkehøgskole ble etablert av den norske stat i 1936 for å fremme norsk bosetting og 6 
suverenitet i grenselandet. Skolen ble brent under krigen og først gjenoppbygd av Staten 7 
igjen på Svanvik i 1974. Finnmark fylkeskommune overtok da det nye skoleanlegget for å 8 
kunne drifte folkehøgskole, men med overtakelsen fulgte det også en betingelse om å tilby 9 
lokalsamfunnet fasiliteter for idrett og kultur. Det var bakgrunnen for at folkehøgskolen fikk 10 
både svømmebasseng og gymsal med garderobeanlegg. Helt siden høsten 1974 har derfor 11 
Sør-Varanger kommune, organisasjoner i Pasvikdalen og Forsvaret vært leietakere av 12 
skolens idrettsanlegg. Da kommunen bygde Pasvik skole på tidlig 80-tall valgte de ikke å 13 
bygge gymsal og basseng siden dette kunne leies på folkehøgskolen. 14 
Pasvik folkehøgskole er en viktig institusjon. Kommunestyret mener skolen er en viktig 15 
samfunnsutvikler og ser at skolens idrettsanlegg har en sterk forankring i lokalsamfunnet. Det 16 
er et viktig anlegg for å sikre bosetting og bolyst i Pasvikdalen, i et strategisk viktig område 17 
ved Norges yttergrense mot Russland. 18 
Bassenget er viktig både for skolen selv og lokalsamfunnet som bruker bassenget til 19 
svømmeopplæring.  20 
En renovering av basseng, ventilasjons- og garderobeanlegg har fra skolens side vært 21 
foreslått som et spleiselag mellom kommunen og fylkeskommunen. Styret og rektor har 22 
jobbet for å finne denne løsningen. Sør- Varanger kommune har bevilget 3 millioner til 23 
prosjektet og ønsker å inngå en langsiktig leieavtale. 24 
 25 
Kommunedirektøren i Sør-Varanger har foreslått at anlegget kommer på lista over 26 
spillemidler året 2022 og det har gjort at prosjektet har kommet inn på lista over fast prosjekt 27 
til spillemidler i Sør-Varanger kommune. Forslaget blei enstemmig vedtatt av utvalg for 28 
levekår, desember november 2021. 29 
Det som gjenstår er at fylkeskommunen går inn med om lag 11,5 millioner.  Et slikt spleiselag 30 
innebærer at Troms og Finnmark fylkeskommune, som eier, kun trenger å betale om lag 31 
halvparten av beløpet som trengs. 32 
 33 
Fylkestingets flertall har definert i sin styringsplattform at den vil «Sikre at Pasvik 34 
folkehøyskole kan videreføre sitt viktige arbeid blant ungdom i Barentsregionen».  35 
 36 
 37 
Finnmark SV vil: 38 

- At fylkesrådet i budsjett for 2023, følger opp eget vedtak om bevaring av Pasvik 39 
folkehøgskole og innarbeider beløpet i investeringsbudsjettet for 2023.  40 

 41 


